

Referat Kølbådsudvalgsmøde

25. november 2025 – møde nr. 2 – stativer, aktivitet, miljøhåndbog og vinteraktiviteter

Deltagere: Signe Meisner, Gregers Gregersen, Ib Holst-Langberg, Joachim Berg, Jan Birk Sørensen, Jens Krarup, Knud Simonsen, Jens Falk-Adamsen (Det lykkedes ikke at få Emilie Strøm Jacobsen med online pga tekniske udfordringer) Fraværende: Finn Albrechtsen

Referat: Signe

Dagsorden:

- a) Stativordning
- b) Højtryksspuling på havnens arealer
- c) Selvangivet aktivitet i sejlklubben
- d) Miljøhåndbog for sejlere
- e) Plan for vinteraktiviteter
- f) Fordeling af opgaver i KBU, gæstesejleransvarlig, hjemmeside/kommunikation opfølgning håndbogsredigering, Jens

Ad A) Stativordning

Der er kommet en henvendelse med ønske om deleordning. Jens K. og Gregers har siddet med et udkast, men problemet er, at det er svært at administrere sådan en ordning. Vi fastholder derfor den eksisterende ordning, hvor kølbådsejere, der ikke ønsker at være en del af stativordningen kan leje et stativ på ugebasis. En ugeleje svarer til 1 års afskrivning på relevant stativ.

Spørgsmål om klubben skal købe det stativ, som Joachim Berg har købt til sin egn båd, fordi der ikke er stativer i stativordningen, som er store nok. Det blev besluttet, at så længe, der kun er én båd, som kræver et større stativ, så køber klubben det ikke. Hvis der skulle være flere både, så kan vi tage det op til overvejelse igen. Betingelsen for at en bådejer anskaffer sig et privat stativ er, at ens båd ikke opfylder de mål, som allerede er dækket ind af eksisterende stativer i stativordningen. Desuden skal et givet stativ være kompatibelt med SÅL's løftegrej og bådvogn.

Ad B) Højtryksspuling på havnens arealer

Ib orienterede om, at nogle medlemmer af ASK er set bruge højtryksspuler på servicepladsen. Peder Bo SBA, har bedt om fælles retningslinjer. I håndbogen står der ikke noget om det. Punktet vil blive taget op på driftsmøde med havnemester den 3.12. hvor Jens J. fra ASK deltager.

Ad C) Selvangivet aktivitet i sejlklubben

Pladshavere, der har fået plads i 2023 er til endelig vurdering. Alle der har meldt tilbage har været aktive. Ib tager dette med til bestyrelsen, som godkender. Jens Falk og Joachim ser på udarbejdelse af et evalueringsskema, som kan bruges til fremtidige ”selvangivelser” (evt. tage afsæt i de forslag og kategorier, der oplistes i ansøgningsskema til bådplads.)

Ad D) Miljøhåndbog for sejlere

Jens K skriver et tekstudkast til miljøafsnit: hvordan man håndterer malingsrester, olierester, hvordan man håndterer malingsrester på vinterpladsen. Hvad gør man, hvis man observerer et udslip? Sendes rundt og videre til Jens J. som kan tilføje afsnittet til håndbogen for kølbådsejere.

Ad E) vinteraktiviteter

Vi overvejer om vi kunne lave en eller to vinteraktiviteter:

- Glasfiber kursus ved Per (Planlagt og afholdes af Pernille – dato mangler)
- Oplevelsesforedrag: Danmark rundt, Foil DK-rundt, Schmidt Pigerne, Claes
- Sail GP - Rockwool – katamaran – foredrag/prøvetur.
- Foredrag om Aarhusbugtens marinebiologi.
- Tovværksarbejde med AFI
- Elektronisk sikkerhed til søs.

Opsamling på næste møde 16/12 2025

Ad F) fordeling af opgaver til KBU:

Jens Falk tager kontakt til Jens Jacobsen med henblik på at opdatere kølbådsudvalgets medlemmers ansvarsområde på hjemmesiden.

Roller sæson 2025/2026

- 1) Signe: formand
- 2) Emilie: Gæstesejlerkoordinator.
- 3) Finn: SÅL (Samvirket Aarhus Lystbådehavn (Kontakt til havnemester og referent)
- 4) Knud: SÅL (Samvirket Aarhus Lystbådehavn) og Vinterplads.
- 5) Ib: Fartøjsinspektør, Fartøjsstation og medlem af ASK bestyrelse
- 6) Joachim: Div. Projektopgaver
- 7) Jens Krarup: Brokoordinator
- 8) Gregers Gregersen: næstformand, stativordning
- 9) Jan Birk Sørensen: Krankusus – søsætning og optagning.
- 10) Jens Falk-Adamsen: hjemmeside og kommunikation

Næste møde den 16/12 kl. 17.00 i klubhuset (måske med glögg og æbleskiver)